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veřejná plánovací vycházka – zápis  
 

„Náves Staré Butovice“ 

 

termín 11. 10. od 18:00 do 20:00  
místo náves a navazující plochy 
účastníci  MČ: Radka Šimková (starostka), Radek Janoušek (místostarosta), Filip 

Karel (radní), Milan Kostohryz (zastupitel), David Dušek (zastupitel), 
Svatopluk Bartoň (ombudsman), Tomáš Augustín Kukal (úřad MČ) 
ARCHITEKTI  PROSTORU: Marek Sivák, Karla Kupilíková,  
veřejnost: 45–50 

zapsal   Karla Kupilíková 
přílohy   P01 Majetková mapa 
 
 

témata k řešení  
- prověřit možnost zlepšení úklidu a péče o zeleň 
- zaměřit se na téma „školní ulice“ – režim dopravy v území s důrazem na bezpečnost pro 

pěší a minimalizace parkování v lokalitě během „špiček“ 
- prověřit možnost dočasného uzavření komunikace mezi vážním domkem a rybníkem 
- prověřit možnost odstranění zábradlí okolo rybníka 
- prověřit možnost dočasného osazení laviček (kaštanový lesík, okolí rybníka) v lokalitě a 

v parku pod hřbitovem 
- prověřit možnost odstranění (nebo alespoň snížení) oplocení mezi sportovištěm a 

rybníkem (zvážit s ohledem na DH – bezpečnost dětí, omezení vstupu psů na DH) 
 

harmonogram 
2023/2024 zpracování zadání pro zpracovatele projektové dokumentace 
2024  výběr zpracovatele projektové dokumentace 

  řešení dílčích zásahů – viz témata k řešení 
2024–2025 zpracování projektové dokumentace, řízení 
2025  výběr dodavatele stavebních a vegetačních úprav 1. etapy projektu 
2025/2026 zahájení realizace 1. etapy projektu (dle výstupů z diskuse i možností správy 

MČ je shoda na tom začít prostorem bývalého sportoviště) 
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podněty od veřejnosti 
charakter místa 
- VESNICKÝ PLÁCEK 
- přírodní 
- domácký 
- jednoduché nenásilné zásahy …čím to bude jednodušší, tím je větší šance, že se to 

zrealizuje 
 

centrální část návsi (okolí vážního domku)  
navrhované úpravy 
- zkultivování celého prostoru (viz níže – pobytový prostor, mobiliář, popř. přístup k vodě) 
- zklidnění celé oblasti – většina přítomných souhlasí se zrušením komunikace mezi 

vážním domkem a rybníkem …komunikace je málo vytížena, křižovatka je přehledná 
…trávíme tu hodně času, uvítala bych, aby tu komunikace nebyla a vznikla zde zóna pro 
odpočinek …denně tu stojí max. 5 aut, bylo by dobré komunikaci na zkoušku uzavřít; byla 
vznesena obava z kamionové dopravy …při zrušení komunikace bude problém s otáčením 
a následně s poškozováním nově upraveného prostranství …důležité je scelení prostoru, 
aby vznikl bezpečný prostor …dnes je prostor kolem vážního domku obklopen 
komunikacemi, z tohoto důvodu se nedá využívat  

- celý prostor návsi slouží jako parkoviště …ráno sem vozí rodiče děti do waldorfské školy – 
chybí zde parkovací zóny …není to jen ráno, ale i odpoledne a o víkendech (škola pořádá 
různé akce) …o víkendech je to několikrát do roka cca 2 větší akce, mnohem horší jsou 
návštěvníci Prokopského údolí …je nutné vyřešit parkování x škola …problém není jenom 
parkování, ale i kolize auta x pěší …velice nebezpečná je cesta od metra …důraz by měl 
být kladen na bezpečnost pro pěší …v území chybí chodník …škola to řeší informovaností 
rodičů, je na to kladen důraz …je to hlavně o ohleduplném jednání/chování rodičů 
…„školní ulice“ zákaz vjezdu cca do 8:30 – úprava režimu dopravy jako na Žvahově …tento 
problém se týká zejm. ulice u školy, na návsi to takový problém není …náves by neměla 
sloužit jako parkoviště, ale měla by sloužit místním …možná by stačilo doplnit pouze pár 
parkovacích míst mimo tuto centrální část – příjezdová komunikace …parkování by se 
dalo dočasně vyřešit na pozemku bývalého sportoviště …nechceme, aby se zde stahovala 
auta …u SK Motorlet, je spousta místa a nikdo tam neparkuje, proč budeme dělat 
„záchytné parkoviště“ u návsi  

otázky: 
- Kdo je pro zavedení modrých zón v území? Se zavedením modrých zón souhlasí větší 

polovina dotázaných účastníků. 
- Kdo chce v tomto území doplnit parkovací místa? Nikdo z dotazovaných účastníků.  
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vážní domek 
- kavárna …chtěli jsme tu provozovat kavárnu, ale v domku není elektřina, řešili jsme to 

s TSK a bohužel se nám přívod elektřiny nepodařilo vyjednat …kavárna se tu neuživí …měli 
jsme představu spíše o „kiosku“ provozovaném zejm. o víkendu, nebo když budeme mít 
chuť, o víkendu je tu hodně turistů (pěší, cyklisté), kteří chodí/jezdí do Prokopského údolí 
…když tu bude občerstvení, je nutné zřídit WC, nebo budou všichni chodit za „strom“ …po 
zdařilé rekonstrukci by bylo dobré do domku zavést elektřinu, popř. WC, aby mohl být 
využíván pro služby či jako kulturní zařízení (byla by možná přístavba?), v současné době 
není možné vážní domek smysluplně využívat 

- kulturní centrum/komunitní centrum …chybí nám tu místo, kde bychom se mohli 
scházet … rádi bychom centrum provozovali, máme zpracovaný i záměr …stačí něco 
menšího, např. pro 20 lidí, příkladem může být KC Hájovna na Cibulce …pokud by se zde 
mělo vybudovat komunitní centrum, musí se prověřit jeho využitelnost a zejm. 
udržitelnost, jedná se o ekonomicky náročný záměr 
=> resumé: Po zjištění, že má MČ záměr vybudovat komunitní centrum v dochozí 
vzdálenosti poblíž Tyršovy ZŠ a MŠ zájemci uvádějí, že v takovém případě by zde druhé 
komunitní centrum nevytvářeli a využijí tamto. Trvá však zájem více místních zde 
provozovat alespoň občasnou kavárnu (ať už ve vážním domku, pojízdnou, v objektu na 
sportovišti...) a umístit zde WC a altán; jako nejvhodnější místo je vnímáno sportoviště 

- museum/připomínka/památník/pomník (umělecké dílo) radiotelegrafistům, kteří za 
druhé světové války vysílali do Anglie depeše od našeho odboje z podkroví hostince Na 
Staré (Butovická 510/10a) 

- informační prvek/cedule s informacemi o vážním domku 
technická infrastruktura 
- v území chybí veřejné osvětlení …brzy ráno chodím do práce a zejm. v zimních měsících 

je osvětlení nedostatečné …dnes je tu snad jenom jedna lampa 
údržba 
- v celém území je nedostatečný úklid a údržba zeleně …peníze by bylo vhodnější 

investovat do úklidu a kvalitnější údržby (péče o zeleň, kosení trávnatých ploch apod.) než 
do rekonstrukce návsi …základem jsou čisté, upravené prostory  

 

rybník 
navrhované úpravy 
- vodní plocha je hodnota, kterou by chtělo více prodat 
- umožnění obejití rybníku (velký zájem od občanů) 
- odstranění zábradlí …ze začátku by nám stačilo odstranit zábradlí a umístit cca 20 ks 

laviček …rybník je „za zdí“ 
otázky: 
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- Kdo je pro odstranění zábradlí? Většina z dotazovaných účastníků byla pro odstranění 
zábradlí okolo rybníka (pro byli rodiče současných dětí, proti spíše starší lidé poukazující 
na „cizí děti“). 

vybavenost 
- molo/schody …mít možnost si sednout k vodě, dojít k ní, sáhnout si do vody …dobré by 

bylo doplnit schody, aby se děti dostaly k vodě …lepší přístupnost k vodní hladině …schody 
jako na Náplavce 

- vodní prvky/vodní zábava …možná by se zde mohlo umístit posuvné molo, viz Stromovka 
- sezení 
 

kaštanový lesík 
- velice hezké a příjemné místo (v létě stín), které má velký potenciál a stačí málo k jeho 

doladění 
vybavenost 
- doplnění laviček/posezení …dnes je v prostoru pouze jedna, nedá se zde nikde sedět …my 

si chodíme sednout na pařezy …dříve zde bylo několik velkých lavic (8) a piknikový stůl, 
když mobiliář dosloužil, tak se odstranil, ale už ho nikdo nenahradil …lidi sem chodí jíst, 
v létě je zde příjemný chládek …bylo by dobré sem doplnit velký stůl/komunitní stůl 
…tento prostor se vždy hodně využíval, bylo zde posezení, dělali jsme si zde oheň 

údržba 
- …dnes je zde smetiště, nikdo to tu neuklízí …několikrát do roka musíme odvážet spadané 

listí, protože ho nikdo neodváží a my ho máme všechno před vraty …nikdo se tu nestará o 
zeleň (arboristika, zkušenost s padnutím stromu) 

 

dětské hřiště 
- hřiště je nevhodně umístěné, navazuje na komunikaci 
- je malé a stinné  
- hřiště je zejm. pro děti 4–6 let (a i pro ně je málo podnětné), místní ho moc nevyužívají; 

využívají ho místní MŠ  
navrhované úpravy 
- rozšířit a zatraktivnit hřiště …určitě by bylo možné ho více propojit s prostorem bývalého 

sportoviště 
- oplocení hřiště …za mě hřiště oplocené být nemusí, naše děti stejně chodí za plot 

k rybníku …oplocení bychom tam ponechali, ale nízké, aby tam nechodili psi …hřiště 
využívají i místní MŠ, z hlediska bezpečnosti by bylo dobré nechat hřiště pro nejmenší 
oplocené (nízký plot) …učitelky nezvládnou uhlídat 15–30 dětí, oplocení je důležité 

 

bývalé sportoviště  
- původně zde bylo zahradnictví, pak sklad spartakiádních lehátek, tenisové kurty a 

následně to přešlo pod SK Motorlet 
navrhované úpravy 
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- ...historicky byl tento prostor propojen s kaštanovým lesíkem, myslím si, že by se tyto 
plochy měly opět propojit 

- odstranit plot …při odstranění plotu bude nutné dořešit vztah/prostupnost ve vztahu 
k hrázi a rybníku 

otázky: 
- Kdo je pro odstranění oplocení? Všichni z dotazovaných účastníků byli pro odstranění 

oplocení mezi sportovištěm a rybníkem (naprostá většina i pro odstranění oplocení u DH 
a buď ponechání bez náhrady nebo nahrazení nižším plůtkem, ale aby nebylo „za zdí“). 

- zeleň …byla by možnost prořezat náletové dřeviny v okolí oplocení? 
- režim …prostor chceme veřejně přístupný, klidně 24 hod. otevřený 
vybavenost 
- prostor by měl sloužit všem …pro všechny věkové kategorie, každý by si tu měl něco najít, 

stačí jeden prvek …tento prostor je možné spojit s prostorem DH a řešit to jako celek 
…nemusí zde být nějaké super hřiště, u druhého Jinonického rybníku je velké hřiště …toto 
hřiště není dobře řešeno 

otázky: 
- Jaký by měl mít prostor charakter? 1. přírodní plácek jen se stromy a mobiliářem – 

relaxační zóna 2. „profi“ multifunkční hřiště 3. přírodní prostor, který umožní kulturní, 
sportovní aktivity i relaxaci? Všichni účastníci byli pro 3. var. s důrazem na přírodní 
charakter místa ...viz. dětské hřiště Chlupova 

- chybí zde zejm. prvky pro nejmenší 0–3 roky a pak pro děti cca 8–10 let a starší 
- horolezecké prvky 
- plácek na čutání + branky 
- koš na basket 
- pingpongový stůl  
- cvičební prvky/venkovní posilovna 
- zastřešený altán se zázemím (WC, sklad) 
- možnost realizovat zde letní kino 
- pítko 
- ohniště, grilovací místo 
technická infrastruktura 
- požadavek na veřejné osvětlení bývalého sportoviště …pokud by se tento prostor upravil, 

bylo by dobré sem doplnit osvětlení   

 


